
UCHWAŁA NR XXII/.../2020 
RADY GMINY WIELISZEW 

z dnia .................... 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r., 
poz. 713) oraz 9 ust. 2, art. 10 ust. 1, art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r., 
poz. 870) Rada Gminy Wieliszew uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Gminy Wieliszew rozpatrzyła petycję mieszkańców Topoliny i właścicieli działek z dnia 22 lipca 
2020 r. w sprawie budowy sieci wodociągowej, zgodnie z uzasadnieniem, stanowiącym załącznik do niniejszej 
uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy do powiadomienia przedstawiciela podmiotu 
składającego petycję o sposobie jej rozpatrzenia poprzez przesłanie treści uchwały wraz z uzasadnieniem. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji 

 
 

Renata Gostkowska-Maczuga 



Załącznik do uchwały Nr XXII/.../2020

Rady Gminy Wieliszew

z dnia....................2020 r.

Uzasadnienie

W dniu 22 lipca 2020 r. do Rady Gminy Wieliszew wpłynęła petycja mieszkańców Topoliny i właścicieli
działek w sprawie budowy ogólnodostępnej sieci wodociągowej.

Wnoszący wskazywali w petycji, m. in., że: obecnie na działkach przy ulicach Żabi Chór, Retmańska,
Podwale, Hetmańska, oraz ulicach przyległych jest wiele budynków, nie tylko o charakterze rekreacyjnym
wykorzystywanych czasowo, ale również mieszkalnych całorocznych. Obiekty te wyposażone są w studnie.
Woda z tych ujęć jest silnie zażelaziona. Badania wody wykonywane w Sanepidzie przez mieszkańców wykazały,
że parametry tej wody (wysoka zawartość żelaza i manganu) dyskwalifikuje ją do celów spożywczych, jak
i higienicznych. Mieszkańcy zmuszeni są zaopatrywać się w wodę pitną między innymi kupując wodę
butelkowaną lub korzystając z ujęcia udostępnionego przez Straż Pożarną w Kauszynie. Woda na terenie
Topoliny z uwagi na zanieczyszczenie stwarza zagrożenie dla zdrowia jej mieszkańców. Podkreślali znaczenie
inwestycji dla mieszkańców Topoliny - za zasadnością realizacji inwestycji opowiedziało się niemal 170 osób.

Petycję przekazano do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu
w dniu 3 września 2020 r. dokonała analizy petycji, oceny możliwości jej realizacji. Komisja ustaliła, że:

- w celu zapewnienia dostępu do sieci wodociągowej możliwe największej ilości mieszkańców,
wybudowano sieć wodociągową w ramach I etapu zwodociągowania gminy (tj. w miejscowości Olszewnica
Nowa, Olszewnica Stara, Kałuszyn i Skrzeszew w częściowym zakresie) oraz sieć wodociągową z II etapu.
Zakres II etapu obejmował wybudowanie sieci wodociągowej wraz z przyłączami do granic działek
zabudowanych miejscowości Skrzeszew, Sikory, Kępa Kikolska, w wyniku czego powstało 11 440,70 mb sieci
wodociągowej oraz 267 przyłączy. Inwestycja ta zakończona w 2019 r. umożliwia dalszą perspektywiczną
rozbudowę sieci wodociągowej i przyłączanie kolejnych obszarów. Wybudowany został także częściowo
odcinek sieci w ul. Kościelnej o średnicy 225 mm co zbliżyło możliwości zaopatrzenia w wodę
przedmiotowego obszaru w Topolinie. Zgodnie z przyjętymi przez gminę założeniami, priorytetem jest budowa
sieci wodociągowych w drogach wyższej kategorii, tj. drogach głównych, zbiorczych, lokalnych
i dojazdowych. Przywołane w złożonej petycji ulice posiadają status dróg niepublicznych, są to drogi
wewnętrzne zlokalizowane na obszarze, na którym nie ma miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego. Ponadto, część obszaru dla przedmiotowej inwestycji położona jest w bliskiej odległości od
wału, co zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy Prawo Wodne wymaga uzyskania odstępstwa od
przepisów. Przedmiotowy teren znajduje się w Warszawskim Obszarze Chronionego Krajobrazu, co powoduje,
że dla tego obszaru należy stosować odrębne przepisy w zakresie ochrony krajobrazu. Wskazane
uwarunkowania powodują, że czas i koszty prac projektowych wydłużają się i są wyższe.

Komisja podkreśla, że zgodnie z art. 230 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych
inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej i jej zmiany
należy wyłącznie do zarządu jednostki samorządu terytorialnego.

Zarówno Komisja, jak i Rada Gminy są przekonane o potrzebie realizacji przedmiotowej inwestycji, uznają
petycję co do istoty za uzasadnioną i proponują jej uwzględnienie w planach budżetowych Gminy Wieliszew
na najbliższe lata.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Renata Gostkowska-Maczuga




